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Rozhovor s ředitelkou Státního ústavu pro
kontrolu léčiv: „Zatím SÚKL nemá kompletní
informace o vakcíně Sputnik V.“
Ruská vakcína Sputnik V je v posledních dnech skloňovaná ve všech
pádech. Jejím velkým zastáncem je dle všeho prezident Miloš Zeman,
který se k látce vyjádřil i při odvolání Jana Blatného z postu ministra
zdravotnictví. Novému ministrovi Petru Arenbergerovi sdělil, aby
neblokoval proces případného schvalování.

Ovšem celá věc je složitější, jelikož očkovací látka stále nemá kladné stanovisko ohledně
bezpečného používání od Evropské lékové agentury (EMA). Premiér Andrej Babiš se tedy před
několika dny vyjádřil do médií tak, že Sputnik V se nebude používat, dokud jej EMA neschválí. A
jak se k celé věci staví ředitelka SÚKL?



Ministerstvo zdravotnictví může zvažovat případně klinickou
studii se Sputnikem V
Nově jmenovaný ministr zdravotnictví Petr Arengerger se k záležitosti ohledně očkování Sputnikem
V konkrétně nevyjádřil. Věc se může mít tak, že Ministerstvo zdravotnictví udělí preparátu
výjimku nebo se vyhlásí klinická studie s dobrovolnou účastí lidí. Zatím však Státní ústav pro
kontrolu léčiv nebyl nikým z resortu kontaktován, aby se k vakcíně vyjádřil, tvrdí Irena Storová.
Dále ředitelka SÚKL v rozhovoru pro Reflex sdělila, že prozatím nejsou k dispozici kompletní
informace o očkovací látce. Proto nelze bezpečně říct, zda je možné ji schválit. Odborníci mají
údajně pouze desítky dokumentů, avšak běžně jich jsou k posouzení desítky tisíc. Chybí
například informace o vedlejších účincích a procesu výroby ruské vakcíny.


